

Awards of Excellence in Graduate and Postdoctoral Studies

Congratulations to all our awardees!

The Awards in Education recognizes the outstanding academic achievements of graduate students and postdoctoral fellows.

Félicitations à tous nos lauréats et lauréates!

Les prix en éducation reconnaissent les réalisations académiques exceptionnelles des apprenants des études supérieures et des études postdoctorales.

Best Paper 2021

Yuming Yin

for the article 'Delayed motor learning in a 16p11.2 deletion mouse model of autism is rescued by locus coeruleus activation', published in Nature Neuroscience in 2021

*Yin, X., Jones, N., Yang, J. et al. Delayed motor learning in a 16p11.2 deletion mouse model of autism is rescued by locus coeruleus activation. Nat Neurosci 24, 646–657 (2021).
<https://doi.org/10.1038/s41593-021-00815-7>*

Translational and Molecular Medicine

Award of Excellence | Prix d'excellence

Awarded to a TMM student who has successfully completed TMM3009 and demonstrated academic excellence through overall average and research capabilities. The student must have also demonstrated involvement in extracurricular activities related to TMM as well as the Faculty of Medicine.

Décerné à un(e) étudiant(e) qui a complété avec succès le cours TMM 3009, démontre un excellent rendement académique; des aptitudes pour la recherche et la participation à des activités parascolaires en lien avec le programme MMT et avec la Faculté de médecine.

Award of Excellence | Prix d'excellence

Stephanie Bogdan (English cohort)

Janelle Grégoire (Volet francophone)

Graduate Studies | Études supérieures

Program Level Awards

Best Thesis Award | Prix de la meilleure thèse

Awarded to students who wrote the most outstanding M.Sc. or PhD thesis in each of the graduate programs of the Faculty of Medicine. Décernés aux étudiants dont la thèse de maîtrise est la plus remarquable dans chacun des programmes d'études supérieures de la Faculté de médecine.

Award of Excellence - Graduate Studies | Prix d'excellence - Études supérieures

Awarded to a graduate student who has demonstrated academic excellence through his/her overall average and research capabilities as well as demonstrated involvement in extracurricular activities related to the Faculty of Medicine or in the community. One prize per program at the MSc and PhD level.

Décerné à un étudiant aux études supérieures ayant participé à des activités parascolaires à la Faculté de médecine ou dans la communauté et dont la moyenne cumulative et les aptitudes pour la recherche témoignent de son excellence scolaire. Un prix par programme pour la Maîtrise et le doctorat.

Biochemistry

Best Thesis Award (MSc): Gaganvir Parmar

Best Thesis Award (PhD): Camille Henault

Award of Excellence (MSc): Cameron Stotts

Award of Excellence (PhD): no nominee

Cellular and Molecular Medicine

Best Thesis Award (MSc): no awardee

Best Thesis Award (PhD): David Cook

Award of Excellence (MSc): no nominee

Award of Excellence (PhD): Adam Pietrobon

Epidemiology

Best Thesis Award (MSc): Ammar Saad

Best Thesis Award (PhD): Silvia Gonzalez

Award of Excellence (MSc): Ronda Lun

Award of Excellence (PhD): Faizan Khan

Microbiology and Immunology

Best Thesis Award (MSc): Robin Smyth and Chisom Okwor (shared)

Best Thesis Award (PhD): Corina Stewart

Award of Excellence (MSc): Sara Asif and Gayashan Tennakoon (shared)

Award of Excellence (PhD): Jonathan Hodgins

Neuroscience

Best Thesis Award (MSc): Travis Fehr

Best Thesis Award (PhD): Anh Tuan Trinh

Award of Excellence (MSc): no nominee

Award of Excellence (PhD): nonominee

Faculty-level Awards

Award Description

MENTORSHIP AWARD | PRIX DU MENTORAT:

This prize is awarded to a graduate student who has made an outstanding contribution to the mentoring of other graduate students within the Faculty of Medicine and/or to science outreach. The prize recognizes the important role played by graduate students in both the training and professional development of their student colleagues. The prize thus emphasizes the essential role of graduate students in both teaching and research.

Ce prix est décerné à un étudiant diplômé qui a apporté une contribution exceptionnelle à l'encadrement d'autres étudiants diplômés au sein de la Faculté de médecine et/ou à la vulgarisation scientifique. Le prix reconnaît le rôle important joué par les étudiants diplômés dans la formation et le développement professionnel de leurs collègues étudiants. Le prix souligne ainsi le rôle essentiel des étudiants diplômés tant dans l'enseignement que dans la recherche.

WELLNESS CHAMPION | CHAMPION(NE) DU BIEN-ÊTRE:

Achievement in supporting the wellness of learners at the Faculty of Medicine. This prize is awarded to a graduate student who has made an outstanding contribution to the wellness and well-being of other learners within the Faculty of Medicine.

Ce prix est décerné à un étudiant diplômé qui a apporté une contribution exceptionnelle au bien-être des autres apprenants de la faculté de médecine.

LEADERSHIP AWARD | PRIX DE LEADERSHIP:

This prize is awarded to a graduate student who portrays both strong leadership characteristics and academics, outstanding student leadership, service, and commitment to the university

Ce prix est décerné à un étudiant diplômé qui présente à la fois de fortes caractéristiques de leadership et des qualités académiques, un leadership étudiant exceptionnel, des services et un engagement envers l'université.

EDI CHAMPION | CHAMPION(NE) DE L'ÉDI:

In recognition of a graduate student that contributes meaningfully to the Faculty's goal of creating equity, diversity and inclusion for all, and supports underrepresented groups/the four designated groups: women, Indigenous peoples, persons with disabilities and members of visible minorities.

En reconnaissance d'un étudiant diplômé qui contribue de manière significative à l'objectif de la faculté de créer l'équité, la diversité et l'inclusion pour tous, et qui soutient les groupes sous-représentés/les quatre groupes désignés : les femmes, les peuples autochtones, les personnes handicapées et les membres des minorités visibles.

Wellness Champion - Graduate Studies: Victoria Gilchrist

Leadership Award - Graduate Studies: Omar Dewidar

EDI Champion - Graduate Studies: Melanie Grondin

Student Council Awards

LEADERSHIP AWARD - Graduate Student Councils | Prix de leadership Études supérieures Conseil des étudiants diplômés

In recognition of the dedication, time and effort spent to represent the Faculty of Medicine graduate students.

En reconnaissance du dévouement, du temps et de l'effort consacrés à la représentation des étudiants des cycles supérieurs de la Faculté de médecine au sein du Conseil des étudiants diplômés.

Graduate Student Council / Biochemistry/Microbiology: Sarah Laframboise

Graduate Student Council / Cellular Molecular Medicine/Neuroscience: Rashida Rajgara

Graduate Student Council / Epidemiology: Shannon Thompson

Postdoctoral Studies

AWARD OF EXCELLENCE - POSTDOCTORAL STUDIES | PRIX D'EXCELLENCE - ÉTUDES POSTDOCTORALES

This award acknowledges the important contributions that postdoctoral fellows make to the Faculty of Medicine and recognizes research excellence demonstrated at this career stage.

Ce prix reconnaît l'importante contribution des boursiers postdoctoraux à la Faculté de médecine et l'excellence de la recherche démontrée à ce stade de la carrière.

EXCELLENCE IN MENTORSHIP AWARD - POSTDOCTORAL STUDIES | PRIX D'EXCELLENCE EN MONETORAT - ÉTUDES POSTDOCTORALES

This prize is awarded to a postdoctoral fellow who has made an outstanding contribution to the mentoring of other learners.

Ce prix est décerné à un post-doctorant qui a apporté une contribution exceptionnelle au mentorat d'autres apprenants.

LEADERSHIP AWARD - POSTDOCTORAL STUDIES | PRIX DU LEADERSHIP - ÉTUDES POSTDOCTORALES

Awarded to a postdoctoral fellow who has demonstrated outstanding leadership skills within the Faculty of Medicine or in the community.

Décerné à un stagiaire postdoctoral qui a fait preuve d'un leadership exceptionnel au sein de la Faculté de médecine ou dans la communauté.

Award of Excellence: Adil Rasheed

Excellence in Mentorship Award: Moises Freitas-Andrade

Leadership Award: Sara Timpano
